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Askov Skolekreds afholdt ordinær generalforsamling lørdag d. 28. oktober 2023 klokken 

11.00 i Tårnsalen på Askov Højskole og Efterskole.  

1. Valg af dirigent, Jens Ole Nielsen, og referent, Michael Bach Ipsen. 

a. Generalforsamlingen er lovligt indvarslet. 

2. Valg af tre stemmetællere (kan udsættes til evt. valghandling). 

3. Formandens beretning. 

a. Årsskriftet udsendes inden jul. 

b. Vi koordinerer indlæg fra skolerne, som bringes i Askov Byblad. 

c. Skolekredsen har 10 pladser i repræsentantskabet 2023-2027. 

d. Der er indkommet 4 ansøgninger fra elever; 3 imødekommet. 

e. Tak til Inge Lis for den store indsats gennem over 25 år, ikke mindst som 

kasserer og medlem af repræsentantskabet! 

f. Højskolesagen ligger formandens hjerte nært, men han har af personlige 

årsager ikke tiden til at fortsætte. 

4. Orientering om Højskolens og Efterskolens virksomhed ved skolens forstandere. 

a. Der er aktiviteter året rundt med undtagelse af julen og en uge om sommeren. 

b. EFTERSKOLEN: 122 efterskoleelever begyndte i august. 2 er stoppet og 2 

nye kommet til. Der afholdes forskellige temauger, senest politik. Der er stor 

søgning til efterskolen. Der er fremgang i det nye byggeri og hjemlig 

indretning af Gaudeum med 8 tremandsværelser og 8 tomandsværelser, som 

tages i brug efter nytår. Næste skoleår er der 128 tilmeldte og 27 på venteliste, 

81 er tilmeldt til skoleåret 2025/2026. 

c. HØJSKOLEN: Der er stort udsving i elevtal (90 F21 i de uger, hvor der også 

var springbræt til journalistik, til 17 i E23). Det mest stabile elevtal ses hos de 

internationale elever. Mange af dem har dansk statsborgerskab, fordi de har en 

dansk forælder. Eleverne er meget engagerede og tilfredse, når de er her, men 

svære at tiltrække til lange kurser. Der er ansat en viceforstander, Andreas 

Vappula Nilsson, med baggrund i markedsføring og pædagogik. Der er meget 

stor søgning til de korte kurser. Køkkenet har fået en bevilling på godt 

300.000 kr. til at gøre køkkenet bæredygtigt vha. bl.a. kompostering og 

egenproduktion af grøntsager i atriumgården. En gruppe af frivillige fra byen 

er tilknyttet projektet. 

d. Et medlem spurgte til den faglige profil på de lange kurser. Det er som 

udgangspunkt ”den gode fortælling” fordelt på journalistik, litteratur, film, 
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bæredygtig teknologi, game design og dansk for internationale studerende. 

Biblioteket har arvet 3,6 mio. kr., og der ses på, hvordan de kan forvaltes 

bedst. 

e. Et medlem spurgte, hvorfor vi taber journalistelever til bl.a. Rødding og ikke 

har en klar profil. Rikke svarede, at det tager tid at bygge nye områder op, 

men at vi gerne må komme til hende med konkrete idéer. Højskolen profilerer 

sig på Instagram; målgruppen tilhører en generation, som ikke flittigt bruger 

Facebook.  

5. Fremlæggelse af regnskab ved kassereren. 

a. Inge Lis Dalsgaard gjorde rede for det udsendte regnskab. 

b. Der er udbetalt 22.500 kr. i elevstøtte. 

c. Askov Lærlinges Elevstøttefond har modtaget 200.000 kr. i fondsstøtte; de er 

ikke investeret i værdipapirer pga. det ustabile marked, og de er dermed 

umiddelbart tilgeængelige. 

d. Bestyrelsen skal overveje, hvordan formuen skal administreres, og hvorfor vi 

pålægges årlige gebyrer på 2.000 kr., som banken ikke kan forklare. 

e. Banken har rod i CVR-registrering, så fondene har stået på højskolens CVR-

nr. 

f. Tidl. økonoma har testamenteret hele sin formue til Askov (primært 

højskolen). 

g. Begge regnskaber blev godkendt. 

6. Fastsættelse af kontingent for 2023/2024. 

a. Nuværende kontingent er 150,- pr. medlem, og 250,- ved 2 eller flere. 

b. Bestyrelsen foreslår kontingentet fortsætter uændret. Det blev vedtaget. 

7. Forslag  

a. Indkomne forslag: INGEN. 

8. Valg af bestyrelsesmedlemmer for en toårig periode 

a. På valg er:  

i. Bestyrelsesmedlem Inge Lis Dalsgaard modtager ikke genvalg. 

Bestyrelsen foreslår Philipp Micha, som er valgt. 

ii. Bestyrelsesmedlem Louise Nørmark Olsen modtager ikke genvalg. 

iii. Bestyrelsesmedlem Lise Buurgård er genvalgt. 

b. Følgende bestyrelsesmedlemmer er på valg i 2024: 

i. Mette Matthisson, Michael Bach Ipsen, Jakob Klemmensen (udtræder 

nu 2023) og Klaus Kildemand (sidstnævnte genopstiller ikke i 2024). 
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ii. Bestyrelsen blev af generalforsamlingen pålagt at gennemføre en 

ekstraordinær generalforsamling mhp. at besætte de to ledige pladser i 

bestyrelsen samt finde suppleanter, da de valgte suppleanter ellers ville 

skulle indtræde direkte på de tomme pladser i bestyrelsen. 

9. Valg af suppleanter 

a. Bestyrelsen foreslår Louise Nørmark Olsen &           . 

10. Valg af to revisorer og en revisorsuppleant. 

a. Bestyrelsen foreslår Preben Michael Christensen & Niels Erik Jørgensen. 

b. Bestyrelsen foreslår Michael Henriksen. 

11. Eventuelt. 

a. Rikke Holm understregede vigtigheden af at få valgt en bestyrelse til 

skolekredsen, da højskolen juridisk ikke kan fungere uden. 

b. Dirigent og et medlem understregede vigtigheden af at gøre opmærksom på 

skolekredsens eksistens på højskolens kurser. 

 


